

### Kurz Vita

**Dr. Weronika Priesmeyer-Tkocz**

**Stellvertretende Direktorin, Europäische Akademie Berlin**

Dr. Weronika Priesmeyer-Tkocz, geboren 1979 in Wrocław (Polen); Politikwissenschaftlerin, Moderatorin und Mentorin. Als stellvertretende Direktorin der Europäischen Akademie Berlin engagiert sie sich für die europäische Erwachsenenbildung und den internationalen Dialog. Neben ihrer Arbeit an der EAB lehrt Dr. Priesmeyer-Tkocz an der Akademie für Europäische Kulturdiplomatie Europastudien und Politik. Ihren Willen, europäische Politik zu gestalten und Brücken zwischen den Nationen zu bauen, verfolgt sie als Evaluatorin für die Baden-Württemberg Stiftung, Mentorin im Frauenförderprogramm PolMotion von agitPolska, Mitglied der deutsch-polnischen Expertinnen-Runde „Copernicus-Gruppe“ und als Vorstandmitglied der Deutsch-Polnischen Gesellschaft Berlin. Sie ist Absolventin der Internationalen Beziehungen an der Universität Wrocław und der Politikwissenschaft an der FU Berlin. Sie hält regelmäßig Vorträge, begleitet Prozesse des interaktiven Wissens- und Kompetenztransfers und ist als Moderatorin und Kommentatorin für öffentliche und private Medien tätig.

### Chronologisch:

seit 2020: Stellvertretende Direktorin, davor 2009-2020 Studienleiterin, Europäische Akademie Berlin

seit 2020: Dozentin, Europäische Studien und Politik, Academy for Cultural Diplomacy, Berlin

2017-2018: Dozentin, Public and Good Governance, Adam-Mickiewicz-Universität, Poznan, Polen

2008-2016: Lehrbeauftragte, Europäische Integration und Außenbeziehungen, Institute für Politikwissenschaft und Osteuropastudien, FU Berlin

2006-2010: Promotion, Politikwissenschaft, FU Berlin

2001-2006: Diplom, Politikwissenschaft, FU Berlin

1998-2003: Magisterstudium, Internationale Beziehungen, Universität Breslau, Polen.

---

### Short Bio

**Dr. Weronika Priesmeyer-Tkocz**

**Deputy Director, European Academy Berlin**

Dr. Weronika Priesmeyer-Tkocz, born 1979 in Wrocław (Poland); political scientist, moderator and mentor. As deputy director at the European Academy Berlin, she is committed to European adult education and international dialogue. In addition to her work at EAB, Dr. Priesmeyer-Tkocz teaches European Studies and Politics at the Academy for European Cultural Diplomacy. She pursues her will to shape European policies and build bridges between nations as an evaluator for the Baden-Württemberg Foundation, mentor in the female empowerment programme PolMotion of agitPolska, expert in the Polish-German „Copernicus-Group“, and the board member of the Polish-German Society Berlin. She is a graduate of International Relations at the University Wrocław and Political Science at the FU Berlin. She regularly gives lectures, accompanies processes of interactive knowledge and competence transfer and is active as a moderator and commentator for public and private media.

### Chronologically:

since 2020: Deputy Director, prior 2009-2020 Programme Director, European Academy Berlin

since 2020: Lecturer, European Studies and Politics, Academy for Cultural Diplomacy, Berlin

2017-2018: Lecturer, Public and Good Governance, Adam Mickiewicz University, Poznan, Poland

2008-2016: Lecturer, European Integration and External Relations, Institutes for Political Science and Eastern European Studies, FU Berlin

2006-2010: PhD, Political Science, FU Berlin

2001-2006: Diploma, Political Science, FU Berlin

1998-2003: Master's degree, International Relations, University of Wrocław, Poland.